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gets Udlændinge- og Integrationsudvalg har stillet til justitsministeren den 

24. januar 2017. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-

Nielsen (EL). 

 

 

 

Søren Pape Poulsen    

/  

Casper Grue Jensen 

 

Folketinget  

Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalget  

Christiansborg  

1240 København K  

 

Politi- og Strafferetsafdelingen 

Dato: 21. februar 2017 

Kontor: Straffuldbyrdelseskontoret 
Sagsbeh: Camilla Brinch Rasmussen 

Sagsnr.: 2017-0032/40-0018 

Dok.: 2200679 

Udlændinge- og Integrationsudvalget 2016-17
UUI Alm.del endeligt svar på spørgsmål 397
Offentligt



 

 
2 

Spørgsmål nr. 397 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- og Integra-

tionsudvalg:  

 

”Har der siden den 1. januar 2016 været frihedsberøvet trans-

kønnede personer i Institution Vridsløselille? Vil ministeren i 

givet fald oplyse om antallet, nationaliteten, grundlaget for og 

varigheden af frihedsberøvelsen samt for, om de pågældende 

blev indkvarteret på en afdeling, der svarede til deres køns-

identitet?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende på 

baggrund af oplysninger fra Institution Vridsløselille: 

 

”Institution Vridsløselille modtager kun mandlige frihedsberø-

vede. Såfremt man modtager en transkønnet person i instituti-

onen, vil den pågældende efter en konkret vurdering og med 

dennes samtykke kunne overføres til kvindeafdelingen i Insti-

tution Ellebæk.  

 

Institution Vridsløselille foretager ikke systematiske registre-

ringer om de frihedsberøvedes kønsidentitet. I nogle tilfælde er 

der dog noteret oplysninger om kønsidentitet i den frihedsbe-

røvedes sundhedsjournal, f.eks. i forbindelse med en hormon-

behandling. Sådanne oplysninger kan imidlertid kun fremsøges 

ved en manuel gennemgang af sundhedsjournalerne, hvilket vil 

være ganske ressourcekrævende. Der er på den baggrund ikke 

foretaget en sådan gennemgang.” 

 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 430 

(Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- og Integrationsudvalg, hvoraf det 

fremgår, at Justitsministeriet i øjeblikket overvejer det fremtidige behov 

for Vridsløselille Fængsel. 

 


